

ပထမအကြိမ်ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် သတ္တမပုံမှန်အစည်းအဝေး ပထမနေ့(၉. ၉. ၂၀၁၃)
ရက်နေ့တွင် ဆီဆိုင်မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂) ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်
ဦးခွန်မောင်ပယ် တင်သွင်းသည့် အဆိုဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်ချက်များ

ဥက္ကဋ္ဌ။ အစီအစဉ် (၂၀) ဖြစ်ပါတယ်။ ဦးခွန်မောင်ပယ်၊ ဆီဆိုင်မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၂)မှ “ နောင်တွင် မိမိဒေသအစိုးရဌာနများ၌ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ပေါ်ပေါက်လာပါက ဒေသခံ ဘွဲ့ရပညာတတ်များအား သင့်တော်သလို ဦးစားပေးခန့်ထားပေးနိုင်ရေးစီစဉ် ဆောင်ရွက်ပေးရန် ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့အားတိုက်တွန်းကြောင်း ” အဆိုကို လွှတ်တော်သို့ ပေးပို့လာပါတယ်။ ဒါကြောင့် ဆီဆိုင်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးခွန်မောင်ပယ်၏ အဆိုတင်သွင်း ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးခွန်မောင်ပယ်၊ ဆီဆိုင်မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၂)။ လေးစားရပါသော လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ တပ်မတော်သားကိုယ်စားလှယ်များ၊ ကိုယ်စိတ်နှစ်ပါး ကျန်းမာ ချမ်းသာပါစေကြောင်း ဦးစွာပထမ ဂါရဝပြု ဆုတောင်းလိုက်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တင်သွင်းတဲ့အဆိုသည် အနီးစပ်ဆုံးမြို့နယ်ကို ဖော်ပြထားသော်လည်း ရှမ်းပြည်နယ်ရှိ မြို့နယ်များအားလုံးကို ရည်ညွှန်းကြောင်း နားလည်ပေးစေလိုပါတယ်ခင်ဗျာ။

ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ဖြစ်တဲ့ ဆီဆိုင်မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၂)မှ ကျွန်တော် ဦးခွန်မောင်ပယ်က အောက်ပါအဆိုကို တင်သွင်းအပ်ပါသည်-

၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လတွင် တစ်နိုင်ငံလုံး နေ့စားလပေး ပညာရေးဝန်ထမ်းများ ခန့်ထားခဲ့ကြောင်း သိရှိရပါတယ်။ ပအိုဝ်းကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ၊ ဟိုပန်းမြို့နယ်တွင် (၃၁၇)ဦး ဝင်ရောက်ဖြေဆိုခဲ့ရာ (၈၄) ဦး ခန့်ထားပြီး ဒေသခံ (၂၀)ဦးသာ ပါဝင်ပါတယ်။ ဆီဆိုင်မြို့နယ်တွင် (၂၄၅)ဦး ဖြေဆိုခဲ့ရာ (၁၄၃)ဦး ခန့်ထားပြီး ဒေသခံ (၅၈)ဦး ပါဝင်ပါတယ်။ ပင်လောင်းမြို့နယ်တွင် (၅၀၇)ဦး ဖြေဆိုခဲ့ရာ (၂၃၄)ဦး ခန့်ထားပြီး ဒေသခံ (၉၅)ဦးသာ ပါဝင်ကြောင်းတွေ့ရှိရပါတယ်။ ဒေသတစ်ခုလုံး (၁၀၆၉)ဦး ဖြေဆိုခဲ့ရာ (၄၆၁)ဦး ခန့်ထားပြီး ဒေသခံ (၁၇၃)ဦးသာ ပါဝင်သဖြင့် (၃၇ ဒသမ ၅)ရာခိုင်နှုန်းသာ နေ့စားလပေးဝန်ထမ်းနေရာမှာ အလုပ်အကိုင်ရရှိခဲ့ကြောင်း သိရှိရပါတယ်။ ဒေသခံလူငယ်များ ပညာတတ်ဘွဲ့ရများပိုမိုပေါ်ထွန်းလာပြီး လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ဖန်တီးပေးပြီး ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး ပိုမိုတိုးတက်လာအောင် မိမိတို့အနေဖြင့် စည်းရုံးဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါတယ်။ ၂၀၁၃ ခုနှစ် ဩဂုတ်လ (၉)ရက်နေ့တွင် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးများ၊ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်များ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ ခေါ်ယူတွေ့ဆုံစဉ် နိုင်ငံတော်သမ္မတကြီးက ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် ဆင်းရဲမှုလျှော့ချရေးအတွက် ဒေသခံပြည်သူများ၊ အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်း ရရှိရေးစီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးရန်ဖြစ်ကြောင်း လမ်းညွှန် မှာကြားချက်များအရ သိရှိရပါတယ်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ “နောင်တွင် မိမိဒေသ၊ အစိုးရဌာနများ၌ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ပေါ်ပေါက်လာ ပါက ဒေသခံဘွဲ့ရပညာတတ်များအား သင့်တော်သလို ဦးစားပေးခန့်ထားပေးနိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးရန် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အား တိုက်တွန်းကြောင်း ” အဆို တင်သွင်းအပ်ပါတယ်။

ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ဂါရဝတရားရှေ့ထားပြီး လေးစားစွာဖြင့် နိဂုံးချုပ်အပ်ပါတယ်ခင်ဗျာ။

ဥက္ကဋ္ဌ။ အဆိုကိုထောက်ခံမည့်ကိုယ်စားလှယ် ရှိပါက ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပါ။

ဒေါက်တာထွန်းအောင်၊ ညောင်ရွှေမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၁)။ ဆီဆိုင်မြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးခွန်မောင်ပယ် တင်သွင်းသော အဆိုကို ညောင်ရွှေမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ကျွန်တော် ဦးထွန်းအောင်က ထောက်ခံတင်သွင်းအပ်ပါတယ်ခင်ဗျား။

အဆိုကို ပြည်နယ်လွှတ်တော်က လက်ခံဆွေးနွေးရန် မသင့်ကြောင်း ဆုံးဖြတ်ပါက ယင်းအဆိုကို လက်ခံ ဆွေးနွေးရန် မသင့်ကြောင်း ဥက္ကဋ္ဌက ကြေညာခြင်း ။(သို့မဟုတ်) အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် ဆုံးဖြတ်ပါက ဆွေးနွေးလိုသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များရှိလျှင် အမည်စာရင်းတင်သွင်းနိုင်ကြောင်း ဥက္ကဋ္ဌက ကြေညာခြင်း။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ဦးခွန်မောင်ပယ် တင်သွင်းသောအဆိုကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် (၁)ဦးက ထောက်ခံ သွားပါတယ်။ အဆိုမှာ “ နောင်တွင် မိမိဒေသအစိုးရဌာနများ၌ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ပေါ်ပေါက်လာပါက ဒေသခံဘွဲ့ရပညာတတ်များအား သင့်တော်သလို ဦးစားပေး ခန့်ထားပေးနိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးရန် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အား တိုက်တွန်းကြောင်း ” အဆိုဖြစ်ပါတယ်။ အဆိုကို လက်ခံ ဆွေးနွေးရန် သင့်/မသင့် လွှတ်တော်၏ ဆန္ဒရယူပါမယ်။ ၎င်းအဆိုများကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက- (သဘောတူပါသလားခင်ဗျား)

(၃)ကြိမ်တိုင်တိုင်မေးပါသည်။ လွှတ်တော်က သဘောတူပါသည်။

အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် သဘောမတူသည့် ကိုယ်စားလှယ်ရှိပါသလား ခင်ဗျား။

အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးဖို့ သဘောမတူတဲ့ ကိုယ်စားလှယ် မရှိတဲ့ အတွက် ဦးခွန်မောင်ပယ်ရဲ့အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် လွှတ်တော်က သဘောတူကြောင်း ကြေညာပါတယ်။

ဆီဆိုင်မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂) မှ ဦးခွန်မောင်ပယ် တင်သွင်းတဲ့ အဆိုကို ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၀ ရက်နေ့ (အင်္ဂါနေ့)မှာ ဆွေးနွေးပါမယ်။

ဆွေးနွေးမယ့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအနေနဲ့ ဒီကနေ့ အစည်းအဝေးရပ်နားတဲ့အခါ ညနေပိုင်း မှာ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ရုံး ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးထံ အမည်စာရင်းပေးသွင်းဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ပထမအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် သတ္တမပုံမှန်အစည်းအဝေး ဒုတိယနေ့(၁၀. ၉. ၂၀၁၃) ရက်နေ့တွင် အဆိုကို ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ဆွေးနွေးခြင်း

ဥက္ကဋ္ဌ။ အစီအစဉ်(၁၂)ဖြစ်ပါတယ်။ ဦးခွန်မောင်ပယ် တင်သွင်းတဲ့ နောင်တွင်မိမိဒေသ အစိုးရဌာန များ၌ အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများ ပေါ်ပေါက်လာပါက ဒေသခံဘွဲ့ရပညာတတ်များအား သင့်တော်သလို ဦးစားပေးခန့်ထားပေးနိုင်ရေးအတွက် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးရန် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အား တိုက်တွန်း ကြောင်းအဆိုနှင့် စပ်လျဉ်းပြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦးက ဆွေးနွေးဖို့ အမည်စာရင်းပေးသွင်း ထားပါတယ်။ အဆိုကို ဆွေးနွေးဖို့အတွက် ရွာငံမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ဦးကိုကိုအား ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။

ဦးကိုကို၊ ရွာငံမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)။လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တစ်ကွ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး ကိုယ်စိတ်နှစ်ဖြာ ကျန်းမာချမ်းသာကြပါစေကြောင်း ဂါရဝပြုဆုတောင်းမေတ္တာပို့သအပ်ပါတယ်။

ကျွန်တော်ကတော့ ရွာငံမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးကိုကို ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော့်အနေနဲ့ ဆီဆိုင်မြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးခွန်မောင်ပယ်ရဲ့

နောင်တွင်မိမိဒေသ အစိုးရဌာနများ၌ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ပေါ်ပေါက်လာပါက ဒေသခံဘွဲ့ရ ပညာတတ်များအား သင့်လျော်သလို ဦးစားပေးခန့်ထားပေးနိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးရန် ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့သို့ တိုက်တွန်းကြောင်းအဆိုကို ထောက်ခံဆွေးနွေးသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။

ပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံ ဥပဒေအရ ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံတော် အစိုးရသစ်တာဝန်ယူချိန်မှစပြီး ကောင်းမွန်သော အုပ်ချုပ်ရေး၊ သန့်ရှင်းသောအစိုးရဖြစ်ဖို့ ဥပဒေပြုရေး၊ အုပ်ချုပ်ရေး၊ တရားစီရင်ရေးကဏ္ဍများ အချင်းချင်းအပြန်အလှန် ဆောင်ရွက်နေကြပါတယ်။

ပြည်သူ့ကို ဗဟိုပြုဖွဲ့စည်းထားတဲ့ ကဏ္ဍကြီး(၃)ရပ်မှ အသီးသီးတာဝန်ယူတဲ့နေရာမှာ သန့်ရှင်းသော အစိုးရဖြစ်ဖို့ ပြည်သူ့ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ပြည်သူ့အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များ ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းများဟာ အဂတိများ ကင်းရှင်းဖို့ အထူးဂရုပြုရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား ယခုအခါ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်မှ ပြည်ထောင်စုအကျိုးအတွက် သန့်ရှင်းသောအစိုးရဖြစ်ဖို့ ရည်ရွယ်ပြီး အဂတိလိုက်စားမှု တိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေကို ထုတ်ပြန်ထားပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ ဦးခွန်မောင်ပယ်တင်သွင်းသော အဆိုအရ ပြည်သူများအလုပ်အကိုင် ဆောင်ရွက်ရရှိရေး ဆောင်ရွက် ရာမှာ ပြည်သူ့ကိုယ်စား ဆောင်ရွက်နေကြတဲ့ အဖွဲ့အစည်းအဆင့်ဆင့်မှာ ဝန်ထမ်းများ ရာထူးတိုးမြှင့်ပြောင်းရွှေ့ ခန့်ထားရေး၊ မူတစ်ရပ်ရပ်ရှိဖို့နဲ့ ဝန်ထမ်းခန့်ထားရေးမှု ရေးဆွဲရာတွင် နိုင်ငံတော်မှဦးစားပေးဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ရရှိရေးဆိုတဲ့ လုပ်ငန်းစဉ် ရုပ်လုံးပေါ်အောင် ဆောင်ရွက် ရမှာဖြစ်ပါတယ်။

မူတစ်ရပ်ရေးဆွဲ ပြဋ္ဌာန်းရာမှာလည်း ဒေသခံပြည်သူများရဲ့ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ကို ဖော်ဆောင် ပေးနိုင်ဖို့ ဦးစားပေး ထည့်သွင်းရေးဆွဲရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ ယခုအခါပြည်ထောင်စု အစိုးရနဲ့ ပြည်နယ်အစိုးရအကြား လုပ်ပိုင်ခွင့်အချို့ကို ပြည်နယ်သို့ စီမံခန့်ခွဲပိုင်ခွင့်ပေးထားပြီး ဖြစ်တဲ့အတွက် ပြည်နယ်မှလုပ်ပိုင်ခွင့် ရထားပြီးဖြစ်တဲ့ ဌာနအချို့ရဲ့ ဝန်ထမ်းများခန့်ထားရာမှာ အဂတိလိုက်စားမှု တိုက်ဖျက် ရေး ဥပဒေကို အလေးအနက်လက်ကိုင်ထားပြီး ကောင်းမွန်တဲ့ အစီအမံ မူဝါဒ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ ချမှတ် ပုံဖော်ပေးသင့်ပါကြောင်း အကြံပြုတင်ပြပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ နိုင်ငံတော်မှ ရည်မှန်းထားတဲ့ လုပ်ငန်းစဉ်အကောင်အထည်ဖော်ရာမှာ ကျေးလက်ဒေသနေပြည်သူလူထု အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းရရှိရေး လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် တိုးတက်ရေး၊ ဆင်းရဲမှုလျော့ချရေးတို့အတွက် ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့အား ကောင်းမွန်သော အစီအမံမူဝါဒလုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ ချမှတ်အကောင်အထည်ဖော် ပေးသင့် ပါကြောင်း ဆွေးနွေးတင်ပြရင်း နိဂုံးချုပ်အပ်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ အဆိုကိုဆက်လက် ဆွေးနွေးဖို့အတွက် နမ်စန်မြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၂)မှ ဦးအောင်ထွန်းအား ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။

ဦးအောင်ထွန်း၊ နမ်စန်မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)။ လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တစ်ကွ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ ကိုယ်၏ကျန်းမာခြင်း၊ စိတ်၏ ချမ်းသာခြင်းနှင့် ပြည့်စုံကြပါစေလို့ ဆုမွန်ကောင်းတောင်းရင်း နှုတ်ခွန်းဆက်သအပ်ပါတယ်။

ကျွန်တော်ကတော့ ပလောင်ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ နမ်စန်မြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးအောင်ထွန်းဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်ကတော့ ပအိုဝ်းကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ် ခွင့်ရဒေသ ဆီဆိုင်မြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးခွန်မောင်ပယ်၏ နောင်တွင် မိမိဒေသ အစိုးရဌာနများ၌ အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများ ပေါ်ပေါက်လာပါက ဒေသခံဘွဲ့ရပညာတတ်များ အား သင့်တော်သလို ဦးစားပေးခန့်ထားနိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးပါရန် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအား တိုက်တွန်း

ကြောင်းအဆိုကို ဒုတိယပုဂ္ဂိုလ်အနေနဲ့ ထောက်ခံဆွေးနွေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ ကျွန်တော်တို့ ရှမ်းပြည်နယ်ဟာ ကြီးမားကျယ်ပြန့် တဲ့အလျောက် လူမျိုးစုအများဆုံး နေထိုင်တဲ့ ပြည်နယ်တစ်ခုဖြစ်ပါတယ်။ ဖွံ့ဖြိုးမှုနောက်ကျတဲ့အပြင် မြို့ကြီးနှင့် အင်မတန်ဝေးလံတဲ့ဒေသလည်းများစွာရှိပါတယ်။ အဲဒီဝေးလံခေါင်သီတဲ့ ဒေသတွေမှာ ပြည်မမှဝန်ထမ်းများ ထက် ဒေသခံဘွဲ့ရပညာတတ်များကို တာဝန်ပေးထမ်းဆောင်တာ ပိုပြီးသင့်လျော်တယ်လို့ ယူဆပါတယ်။

ပြည်မမှဝန်ထမ်းများဟာ ၎င်းဒေသရဲ့ ပတ်ဝန်းကျင်နဲ့သော်လည်းကောင်း၊ ဘာသာစကားခလေ့နဲ့ သော်လည်းကောင်း သဟဇာတဖြစ်မှု မရှိ၍ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရာမှာ အခက်အခဲနဲ့ တွေ့ကြုံနေရပါတယ်။ ဥပမာအားဖြင့်တင်ပြရလျှင် ပလောင်ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသမှာ ပညာတတ် ဆမန်ပိတ်လည်း ရပြီးသားဖြစ်တဲ့ ပလောင်ဆရာဝန်လေးတွေ ရှိပါတယ်။ အဲဒီ ဆရာဝန်လေးတွေဟာ ကိုယ့်ဒေသမှာ ပြန်လည်တာဝန် ထမ်းဆောင်လိုသော်လည်း ဝင်ခွင့်မရခဲ့လို့ မအောင်ခဲ့လို့ မိရိုးဖလာ လက်ဖက်လုပ်ငန်းကိုပဲ လုပ်ကိုင်နေရတာ တွေ့ရပါတယ်။

ဒေသအတွက် လိုအပ်တဲ့ဆရာဝန်များကို အခြားဒေသမှ ဆရာဝန်များဖြင့် ဖြည့်စွက်ခန့်ထားရာမှာ ဒေသနှင့်သော်လည်းကောင်း၊ ဘာသာစကားအရ သော်လည်းကောင်း အခက်အခဲ ရှိနေလို့ ဆေးကုသရာမှာ အခက်အခဲနဲ့ တွေ့ကြုံနေရပါတယ်။ အလားတူ မနှစ်က ဒီဒေသမှာလိုအပ်တဲ့ ပညာရေးဝန်ထမ်းများ ခန့်ထား ရာမှာလည်း ဒေသခံလုံးဝမပါဘဲ ပညာရေးကောလိပ်ဆင်း ပြည်မမှ ဆရာများသာ ခန့်ထားပေးတဲ့အတွက် ဆရာမလေးများမှာ မိဘနှင့်ခွဲခွာခြင်း၊ ဒေသနှင့်စိမ်းနေခြင်း ဘာသာစကားနှင့်ခလေ့မတူညီခြင်းကြောင့် သင်ကြားရေးမှာ အခက်အခဲတွေ့နေရပါတယ်။

ဒေသမှာ မပျော်ပိုက်လို့ အကြောင်းအမျိုးမျိုးပြပြီး ပြောင်းရွှေ့ရေးကိုသာ ကြိုးစားနေတာကို တွေ့ရ ပါတယ်။ ခွင့်ခဏခဏယူပြီး အိမ်ပြန်နေတဲ့အတွက် သင်ကြားရေးမှာ အခက်တွေ့နေပါတယ်။ (၂)နှစ်ပြည့်၍ သော်လည်းကောင်း၊ ရာထူးတိုး၍ပြောင်းသွားလျှင်လည်းပဲ အစားထိုးပြန်ရဖို့ လွန်စွာ ခက်ခဲကြန့်ကြာနေပါ တယ်။

ဆရာ/ဆရာမများအတွက် ဒေသခံများက နေရာများ စီစဉ်ပေးရတယ်။ အခြေခံစားကုန်များ ဖြည့်စွက်ပေးရတဲ့ ဒုက္ခများသည်လည်း ဒေသခံများခံစားနေရပါတယ်။ ဒါပလောင်ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရ ဒေသတစ်ခုတည်း မဟုတ်ဘဲ အခြားသောဒေသများတွင်လည်း တွေ့ကြုံနေရကြောင်း တွေ့ရှိရပါတယ်။

ဒါကြောင့်မို့ ဆီဆိုင်မြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးခွန်မောင်ပယ်၏ နောင်တွင် မိမိဒေသအစိုးရဌာနများ၌ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများပေါ်ပေါက်လာပါက ဒေသခံဘွဲ့ရ ပညာတတ်များအား သင့်တော်သလို ခန့်ထားပေးနိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးရန် ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့အား တိုက်တွန်းကြောင်းအဆိုကို လေးလေးနက်နက် ထောက်ခံအပ်ပါကြောင်း တင်ပြအပ်ပါတယ်။ ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

အဆိုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်မှ ဆွေးနွေးရှင်းလင်းခြင်းနှင့် လွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ်ရယူခြင်း။

ဥက္ကဋ္ဌ။ တိုင်းဒေသကြီး(သို့မဟုတ်) ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဆိုင်ရာ နည်းဥပဒေ ပုဒ်မ(၁၁၉)၊ ပုဒ်မခွဲ(င)အရ သက်ဆိုင်ရာ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးကပြန်လည် ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပေးဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒေါက်တာမျိုးထွန်း၊ လူမှုရေးဝန်ကြီး။ အားလုံးမင်္ဂလာပါ။ လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး ကိုယ်စိတ်နှစ်ဖြာ ကျန်းမာချမ်းသာ ကြပါစေလို့ ဦးစွာဆုတောင်းရင်း နှုတ်ခွန်းဆက်သအပ်ပါတယ်။

ဆီဆိုင်မြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂) ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးခွန်မောင်ပယ်ရဲ့ နောင်တွင် မိမိဒေသအစိုးရအဖွဲ့များ၌ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ပေါ်ပေါက်လာပါက ဒေသခံဘွဲ့ရ ပညာတတ် များအား သင့်တော်သလို ဦးစားပေး ခန့်ထားပေးနိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးရန် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အား တိုက်တွန်းကြောင်း အဆိုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ကျွန်တော် ဒေါက်တာမျိုးထွန်းမှ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန အမှတ်(၂)အခြေခံပညာဦးစီးဌာန မန္တလေးမြို့ရဲ့ ၁၃-၆-၂၀၁၃ ရက်စွဲပါ စာအမှတ် ဌာနခွဲ(၂)က/ ၃၄၇၈ /နေ့စားလပေး (၁၃)ဖြင့် နေ့စားလပေးဆရာ/ဆရာမများ (ဆရာ/ ဆရာမများ/ ဓါတ်ခွဲ ကျွမ်းကျင်-၃/စာရေးအဆင့်-၁/အထွေထွေလုပ်သား) ခန့်ထားရေးနှင့် အခြား ဝန်ထမ်းများ ခန့်ထားရာတွင် အောက်ပါအတိုင်း လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန် ညွှန်ကြားထားရှိပါတယ်-

- (က) နေ့စားလပေးခန့်ထားမည့် ဆရာ/ဆရာမများကို ရွေးချယ်ရာတွင် ရမှတ်ကြီးစဉ်အရ ရေးဖြေ ရမှတ်(၁၀)နှင့် အထက်ရသူများ ကျား၊ မ သီးသန့်စီပြီး တစ်ဝက်စီအချိုးညီစီပြီး ရွေးချယ်ရန် ဒေသခံများကို ဦးစားပေးရွေးချယ်ရန်နှင့် လစာနှစ်ဆရသည့် ဒေသများတွင် ရေးဖြေရမှတ် (၅)မှတ်နှင့် အထက်ရသူများကိုသာ ရွေးချယ်ရာတွင် ထည့်သွင်းရန်
- (ခ) နေ့စားလပေး ခန့်ထားမည့် ဆရာ/ဆရာမများ ရွေးချယ်ရာတွင် မိဘခန့်ဆရာ/ဆရာမများမှ ဘွဲ့ရသူများကို ကျောင်းအဆင့် **C,D,E** နေရာများတွင် ခန့်ထားပြီးမှ ကျန်ရှိနေရာများကို စာမေးပွဲဖြေဆိုသူများအား ရမှတ်ကြီးစဉ် တန်းစီအရ ခန့်ထားရမည်။
- (ဂ) စာမေးပွဲဖြေဆိုသူများထဲမှ မဟာဘွဲ့ရသူများအား ဆရာလိုအပ်နေသည့် ကျောင်းတည်နေရာ အဆင့် **C,D** နှင့် **E** ရှိအထကနှင့် အထကခွဲကျောင်းများတွင် နေ့စားလပေးများအဖြစ် ခန့်အပ်ရန်။

(ဃ) အောက်ခြေဝန်ထမ်း နေ့စား/လပေးခန့်ထားရာတွင် ဒေသခံများကို ခန့်ထားရန် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ အမှတ်(၂) အခြေခံပညာဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားထားပြီး ဖြစ်ပါတယ်။

၎င်းအပြင် နိုင်ငံတော်သမ္မတ အိမ်တော်တွင် (၉-၈-၂၀၁၃) ရက်နေ့၌ ကျင်းပပြုလုပ်သော ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ တိုင်းဒေသကြီး ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်များနှင့် ပြည်ထောင်စု ဒုတိယဝန်ကြီးများအား တွေ့ဆုံပွဲ အခမ်းအနားတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတကြီးက ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန အနေဖြင့် မူလတန်းအဆင့် ဆရာ/ဆရာမများ ခန့်ထားရာ၌ ဗဟိုမှတိုက်ရိုက်ခန့်ထားခြင်း မပြုဘဲ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အစိုးရ အစီအစဉ်ဖြင့် ခန့်အပ်ရန် လမ်းညွှန်မှုပြုခဲ့ပါတယ်။

၎င်းအပြင် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ရုံးရဲ့ (၂၃-၈-၂၀၁၃) ရက်စွဲပါ စာအမှတ် ၁၅၉၄/၃၅၂- စီမံခန့်ခွဲရေး/အဖရ(၂၀၁၃)ဖြင့် ဝန်ထမ်းများရွေးချယ်ခြင်း၊ ခန့်ထားခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ နှင့် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ သက်ဆိုင်ရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ရာထူးဝန်အဖွဲ့တို့နှင့် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ရန်ဖြစ်ပြီး ဆုံးဖြတ်ရန်ခက်ခဲသော ကိစ္စများ ရှိလာပါက ပြည်ထောင်စု အစိုးရအဖွဲ့ထံ တင်ပြဆောင်ရွက်ထားရန် လမ်းညွှန်မှာကြားထားရှိပြီး ဖြစ်ပါတယ်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ နောင်တွင် မိမိဒေသအစိုးရဌာနများ၌ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ပေါ်ပေါက်လာ ပါက ဒေသခံဘွဲ့ရပညာတတ်များအား သင့်တော်သလို ဦးစားပေးခန့်ထားပေးနိုင်ရေးနှင့် ပတ်သက်၍ စီစဉ် ဆောင်ရွက်ထားရှိပြီး ဖြစ်ပါသဖြင့် အဆိုအား မေးခွန်းအဖြစ်ပြောင်းလဲပေးပါကြောင်း ဆွေးနွေး တင်ပြအပ်ပါတယ်။ အားလုံးကိုကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ သက်ဆိုင်ရာ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးက ဒီအဆိုဟာ အဆိုအစား မေးခွန်းအဖြစ် ပြောင်းလဲသင့်တယ်လို့ သဘောထားပေးထားပါတယ်။

သို့သော်လည်းပဲ တိုင်းဒေသကြီး(သို့မဟုတ်) ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဆိုင်ရာ နည်းဥပဒေပုဒ်မ(၁၁၉) ပုဒ်မခွဲ(ဆ)အရ အဆိုတင်သွင်းတဲ့ ကိုယ်စားလှယ်အနေနဲ့ နောက်တစ်ကြိမ် ဆွေးနွေးဖို့ရှိလျှင် ဆွေးနွေး နိုင်ပါတယ်။

ဦးခွန်မောင်ပယ်၊ ဆီဆိုင်မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၂)။ လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည် နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။

ကျွန်တော်ရဲ့အဆိုဟာ မြေပြင်မှာ တစ်ကယ့်လက်တွေ့ ပြည်သူတွေ ခံစားရတဲ့အသံတွေကို ကျွန်တော် တို့က စုစည်းပြီးမှ ဒီရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်မှာ တင်သွင်းမှ လူထုရဲ့ဆန္ဒကို ဖော်ဆောင်နိုင်အောင်ဆိုပြီးတော့ ကျွန်တော်ရည်ရွယ်ပြီးမှ တင်သွင်းထားတဲ့ အဆိုဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့်မေးခွန်းအဖြစ် ပြန်လည်ပြီးတော့ ပြောင်းလဲဖို့ဆန္ဒမရှိပါဘူး။

ဥက္ကဋ္ဌ။ အဆိုရှင်က ၎င်းအဆိုကို မေးခွန်းအဖြစ်ပြောင်းလဲဖို့အတွက် ဆန္ဒမပြုတဲ့အတွက် ဒီအဆိုနဲ့ စပ်လျဉ်းပြီး ယခုလွှတ်တော်ရဲ့ ဆန္ဒကိုရယူသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒါကြောင့်မို့ ဒီအဆိုကို အတည်ပြုဖို့အတွက် သဘောတူတဲ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ မိမိနေရာ၌ မတ်တပ်ရပ်ပြီးတော့ ဆန္ဒပြုဖို့ဖြစ်ပါတယ်။ အားလုံးထိုင်နိုင်ပါတယ်။

အဆိုကို အတည်ပြုဖို့အတွက် သဘောတူတဲ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ဟာ အစည်းအဝေး တက်ရောက်တဲ့ကိုယ်စားလှယ် ရဲ့ထက်ဝက်ထက် ကျော်လွန်တဲ့အတွက် နောင်တွင် မိမိဒေသအစိုးရဌာနများ၌ အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများ ပေါ်ပေါက်လာပါက ဒေသခံဘွဲ့ရ ပညာတတ်များအား သင့်တော်သလို ဦးစားပေး ခန့်ထားပေးနိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်ရန် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ အဖွဲ့အား တိုက်တွန်းကြောင်းအဆို သည် အတည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာပါတယ်။